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Az energiamegtakarítási intézkedési terv aktualizálása soha nem volt időszerűbb, mint 
napjainkban. Energiamegtakarítási intézkedési tervünk 2017-ben készült. Az abban foglaltak 
és vállaltak jelentős részben megvalósultak: mindkét önkormányzati épületünk szinte teljes 
körű energetikai modernizáláson esett át. Előre nem látva a világban azóta bekövetkezett 
eseményeket, mindkét épületet gázüzemű fűtésre állítottuk át.  
 
Az energiamegtakarítási intézkedési terv aktualizálására felkértem energetikus partnerünket 
ajánlatadásra. A válaszadás folyamatban van.  
 
Földgáz: 
 
A földgáz ára a világpiacon hétszeresére emelkedett. A gáz vásárlása tekintetében júliusban 
éltünk az úgynevezett végső menedékes státusszal, így önkormányzatunk számára a gáz ára 
„csak” 4,2-szeresére emelkedett augusztus 1-től. Ez a státusz 2022. december 31-ig tart, az azt 
követő helyzetről jelenleg nem érhető el információ. 
 
Amennyiben nem változtatunk a fogyasztási szokásunkon, az éves szinten mintegy 250 
százalékos növekményt, majd’ 3 millió Ft többlet kiadást eredményez. Ezt a növekményt 
költségvetésünkből nem tudjuk (illetve csak ideig-óráig tudjuk) fedezni. 
 
Az orvosi rendelőnek és az ifjúsági lakásoknak is helyet adó épületben kicsi a mozgástér a rezsi 
csökkentésére. Néhány fokos szobahőmérséklet csökkentés lehetséges, az orvosi rendelés 
napján még az sem.  
 
A közösségi ház tekintetében – úgy tűnik – komoly lépéseket kell tennünk annak érdekében, 
hogy kiadásainkat fedezni tudjuk.  
 
Javaslataim: 
 

- hivatali épület esetén 2 C fokos hőmérséklet csökkentés, a háziorvosi rendelés 
időtartamának kivételével; 

- közösségi házban: 
− temperáló fűtés alkalmazása 12 C fokon; 
− rendezvények korlátozása; 
− a megtartandó rendezvények előtti és alatti napon a fatüzeléses kazán 

alkalmazása. 
 
 
 
 



Áram: 
 
A villanyáramra előrelátóan 2024. december 31-ig szerződést kötöttünk, így annak beszerzési 
költsége „csak” kétszeresére emelkedett az önkormányzatunk számára. A mellékelt táblázatban 
bemutatom, miként alakult az elektromos áram nettó ára az elmúlt és jelen időszakban. Itt nem 
éltünk a végső menedékes jogintézménnyel, hisz érvényes szerződésünk értelmében lényegesen 
olcsóbban vásároljuk a villanyáramot, mintha az államtól szereznénk be. Megjegyzem, hogy 
végső menedékről döntés időszakában a piaci ár 3,5-szerese volt a szerződött árunknak.   
 
A közvilágítást tekintve itt 2023. december 31-ig vagyunk leszerződve olyan nettó áron, ami az 
éves állami támogatásból várhatóan jövőre is finanszírozható lesz. Beavatkozni az energia 
fogyasztás mértékébe itt tehát azonnal nem indokolt. 
 
Javaslataim: 
 

- hivatali épületben hűtőszekrény(ek) kikacsolása; 
- közösségi házban: 

− fagyasztóláda kikapcsolása, italhűtő használatának mellőzése; 
− a világítás korszerűsítése LED lámpatestekkel, izzókkal és fénycsövekkel. A 

költségvetésünkben a karbantartásra, kisjavításra (K334) előirányzott keretből 
még 929.520 Ft (július 31-i állapot) rendelkezésre áll, ebből használható fel 
összeg e célra.  

− klubhelyiségben az infrafűtés kikapcsolása; 
− könyvtár helyiségben a hűmérséklet csökkentése 2 C fokkal. 

 

A bevezetett intézkedéseket folyamatosan monitoringozni kell. Szükséges a lakosság előzetes, 

hiteles tájékoztatása. További intézkedéseket az aktualizált Energiamegtakarítási intézkedési 

terv megismerése után lehet tenni. 

Amennyiben állami segítség érkezik, az intézkedések enyhítése elképzelhető.  

Kérem a Tisztelt Képviselő Hölgyeket és Urakat az előterjesztésem megvitatására. 

 

                                                                                          Timár Gábor - polgármester 


